

Collections J. M. A. L. et P. J. H. D.

La maison Chaponnière & Firmenich S.A. a le plaisir de proposer à la vente les collections de monnaies antiques de messieurs J.M.A.L. et P.J.H.D.

Amis de longue date et amoureux de l'Histoire, ils ont su, au gré de leurs voyages, aiguïser leurs connaissances sur l'Antiquité.

Grâce à une recherche rigoureuse et une grande érudition, ils ont, à eux deux, constitué un ensemble remarquable de plus de 1700 monnaies grecques, romaines républicaines, impériales et provinciales, celtes ainsi que byzantines, patiemment acquises entre 1970 et 2000.

Tant par leur volume que par leur diversité, ces collections présentent un grand intérêt. Elles offrent la possibilité de mieux cerner l'incroyable variété iconographique du monnayage antique. Elles donnent aux collectionneurs débutants ou aguerris l'opportunité d'agréments leurs collections avec des prix de départ attractifs. En bref, elles forment un ensemble rarement offert en une seule vacation.

Avec soin, nous avons sélectionné des monnaies présentées à l'unité ou regroupées dans des lots cohérents. Vous trouverez notamment une très rare émission d'Alexandrie en bronze pour Antinoüs, favori de l'empereur Hadrien, une série de bronzes de la Grande Grèce et un choix de monnaies provinciales de la plus grande variété. Par exemple, deux médaillons de Stratonicea avec les bustes conjoints de Caracalla et Geta présentent les traces d'une *damnatio memoriae* !



J. M. A. L. and P. J. H. D. collections

Chaponnière & Firmenich S.A. is pleased to offer for sale the collections of ancient coins of Messrs. J.M.A.L. and P.J.H.D.

Long-time friends and lovers of history, they have been able, through their travels, to sharpen their knowledge of Antiquity.

Thanks to rigorous research and great erudition, they have, between them, established a remarkable collection of more than 1,700 Greek, Roman republican, imperial and provincial, Celtic as well as Byzantine coins, patiently acquired between 1970 and 2000.

Both by their volume and by their diversity, these collections are of great interest. They offer the possibility of better understanding the incredible iconographic variety of ancient coinage. They give beginner or seasoned collectors the opportunity to enhance their collections with attractive starting prices. In short, they form a grouping rarely offered in a single sale.

We have carefully selected coins which are presented individually or grouped into consistent lots.

You will find of note, a very rare bronze issue of Alexandria for Antinoüs, favorite of the Emperor Hadrian, as well as a series of bronzes of Magna Graecia and a nice selection of provincial coins of the greatest variety. For example, there are two Stratonicea medallions with the joint busts of Caracalla and Geta that show traces of a *damnatio memoriae*!